
 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
21 DE NOVEMBRE  DE 2011 
 
Data:  21 de novembre de 2011 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:   20,00  hores 
Fi:   21,35 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Antonio Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriz Catalina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Juan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR (SESSIÓ  ORDINÀRIA DE 
DATA 17 OCTUBRE 2011.- 
Oberta la sessió  pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (Sessió ordinària de dia 17 
d’octubre  de 2011). 
 
Per part del regidor  Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN, es va manifestar que 
votaven a favor d’aprovar l’Acta de la sessió anterior  però fent constar que al punt 2 de 
l’Ordre del dia de l’Acta de data 17 d’octubre de 2011, “ Examen  i aprovació modificació 
ordenança preu públic per prestació de serveis a l’escoleta infantil municipal”, el seu grup 
es va abstenir a la votació      
 
Sotmès a votació el citat esborrany, va ésser aprovat per unanimitat dels assistents, amb 
l'esmena presentada.  

 
2.- EXAMEN  I APROVACIÓ FELICITACIÓ POLICIA LOCAL D E LLUBÍ.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  9 d’agost de 2011, que deia: 
 
“Després de diversos intents per constituir l’Associació de Voluntaris de Protecció Civil del 
terme municipal de Llubí, a la fi, el passat 18 de juliol de 2011, i per unanimitat de tots els 
grups polítics, es va aprovar els Estatuts de l’AVPC de Llubí. 
 
Aquest projecte no hauria pogut ser possible sense l’interès i la constància del policia 
local, Sr. Diego Amor Lara, que durant mesos i després de diverses conversacions 
amb gent del nostre poble, ha pogut formar un grup de persones per que formin part 
de la mateixa. 
 



 

 

Considerant que l’actuació del Policia es meritòria de felicitació i agraïment, i com a 
cap de la Policia Local, d’acord amb l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de Bases de Règim Local, PROPOSO: 
 
1.- Agrair de forma oficial al Sr. Diego Amor Lara, amb número de carnet de policia  A -
26002, DNI 37.340.432 R, per la seva a actuació en la creació de l’AVPC de Llubí, així 
com se l’insta a que continuï amb aquesta línia de conducta i professionalitat. 
 
2.- Fer constar la present felicitació a l’expedient del policia felicitat. 
 
3.- Notificar el present acord als interessats.” 
 
Per part del portaveu del grup municipal PSM-EN, Sr. Gabriel Vicens, es va manifestar 
que el seu grup votaria a favor de la proposta, i que ja al plenari del passat juliol, va 
demanar que l’Ajuntament Ple reconegués els mèrits del Sr. Diego Amor Lara.  
 
Els reunits, prèvia deliberació, per unanimitat,  acorden aprovar íntegrament la Proposta 
de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
3.- EXAMEN I APROVACIÓ NOMENAMENT PRESIDENT  DE L’A SSOCIACIÓ DE 
VOLUNTARIS DE PROTECCIÓ CIVIL.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 26  d’octubre de 2011, que deia: 
 
“En data 18 de juliol de 2011 es va aprovar per Plenari els Estatuts de l’Agrupació 
Voluntaris de Protecció Civil de Llubí. 
 
L’Agrupació Local de Voluntaris de Protecció Civil és una organització de caire 
humanitari i altruista, que actua de manera desinteressada i solidària. 
 
L’AVPC no empara activitats de finalitat religiosa, política o sindical. 
 
L’Agrupació té com a finalitat la col·laboració en la Previsió i Prevenció de situacions 
de greu risc col·lectiu, catàstrofe o calamitat pública que puguin plantejar-se al 
Municipi, en la Protecció i Socors de les persones i dels béns, quan les esmentades 
situacions es produeixen, i en el restabliment de la normalitat a l’àrea afectada. 
 
L’article 10 dels Estatuts estableix que el cap de l’Agrupació és designat pel Plenari. 
 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO: 
 
1.- Nomenar al Sr. Juan Francisco Coll Llompart, amb DNI 43.046.314 – C, com a cap 
de l’Agrupació de Voluntaris de Protecció Civil de Llubí. 
 
2.- Notificar el present acord a l’interessat. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Els reunits, prèvia deliberació, per unanimitat,  acorden aprovar íntegrament la Proposta 
de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ AMORTITZACIÓ PERSONAL LABORA L PUNT VERD.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 7  de novembre de 2011, que 
deia: 
 



 

 

“En data 18 de maig de 2009 el Sr. Jaume Ferragut Campaner, amb DNI 78.170.552 – 
S, pren possessió com a personal laboral, amb caràcter temporal, per obra o servei 
determinat, vigilant punt verd. 
 
Aquesta plaça consta a l’Annex de Personal dels diferents Pressuposts municipals. 
 
Per causes econòmiques, organitzaves i judicials es proposa l’extinció per causes 
objectives del contracte laboral temporal amb l’Ajuntament de Llubí i l’amortització de 
la plaça de vigilant Punt verd al Pressupost municipal. 
 
Per tot això i d’acord amb l’article 49.1.c del Reial Decret Legislatiu 1/1995, de 24 de 
març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Estatuts dels Treballadors, proposo a 
l’Ajuntament Ple  l’adopció del present acord: 
 
1.- Que la seva vinculació laboral amb l’Ajuntament de Llubí finalitzarà el proper dia 10 
de desembre de 2011. 
 
2.- Que se li concedeixi un termini de preavís de quinze dies des de la data de 
comunicació del present escrit. 
 
3.- Que de conformitat amb l’esmentat article es posa a la seva disposició la 
indemnització de dotze dies per any de servei que li correspon, així com a la resta de 
retribucions a les que té dret. 
 
4.- Que durant el període de preavís té dret a una llicència de sis hores setmanals per 
a la recerca d’un nou lloc de treball. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Per part del portaveu del grup municipal PSOE, Sr. Miquel Perelló Gelabert, es va 
manifestar que s’abstindria a la votació, per què deixar una persona a l’atur, és deixar-
lo amb molts de problemes vista l’actual situació.  
 
Els reunits, prèvia deliberació, per majoria (5 vots a favor: PP; 6 abstencions: 4 PSM-EN, 
1 PSOE, 1 CxI) acorden aprovar íntegrament la Proposta de la Batllia abans descrita i 
l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ SOL·LICITUD REVISIÓ VALORS C ADASTRALS.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 27  d’octubre de 2011, que deia: 
 
“En data 10 d’octubre de 2011 es va mantenir una reunió amb el Gerent Regional del 
Cadastre de les Illes Balears, Sr. Luis Bachiller García, per tractar la revisió dels valors 
cadastrals  dels bens immobles del terme municipal de Llubí. 
El municipi de Llubí no fa una actualització dels valors cadastrals dels bens immobles 
des de l’any 1.995 fet que provoca situacions injustes i la no actualització dels valors. 
L’impost sobre bens immobles és un tribut de caràcter reial que grava el valor dels 
bens immobles en els termes establerts al Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora d’Hisendes Locals. 
Els treballs s’iniciarien a principis de l’any 2012, el document on es recullen els nous 
valors cadastrals, es a dir, la ponència de valors, s’aprovaria, previ informe favorable 
de l’Ajuntament, al primer semestre de 2012 i els nous valors es notificaran 
individualment al llarg del segon semestre de dit any 2012 i tindria efectes 1 de gener 
de 2013. 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO a l’Ajuntament 
Ple l’adopció del present ACORD:  



 

 

 
1.- Sol·licitar l’inici del procediment de revisió dels valors cadastrals dels bens 
immobles ( urbans i rústega ) del terme municipal de Llubí. 
 
2.- Nomenar al funcionari de l’Ajuntament Sr. Pedro Martorell Bestard com a persona 
responsable en la col·laboració i ajuda per la realització dels treballs de revisió cadastral. 
 
3.- Notificar el present acords a la Gerència Regional del Cadastre i al funcionari de 
l’Ajuntament Sr. Pedro Martorell Bestard. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
  
Per part del Sr. Batlle, es va informar als reunits, que des de l’any 1995 no s’ha fet cap 
revisió cadastral al Terme Municipal de Llubí, i que aquesta revisió tindrà efectes a 
partir del gener de 2013. 
 
El Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN,  va manifestar que el seu grup 
s’abstindria, ja que no nega que és necessària fer una revisió però criticà que es faci 
en aquests difícils moments. 
 
Per part del Sr. Miquel Perelló, del grup municipal PSOE, es va manifestar que si 
durant quinze anys no s’ha fet cap revisió no s’entén que es faci ara, davant la actual 
situació de crisi econòmica. 
 
Per part del Sr. Juan Ramis Ramis, del grup municipal CxI, es va manifestar que 
pensava el mateix i que durant vuit anys el PP ha tingut majoria absoluta. 
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el Dictamen de la Comissió Informativa, per majoria  
(5 vots a favor: PP i 6 abstencions: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1CXI) Acorden aprovar la 
Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ  DECLARACIÓ DESERT ADJUDICAC IÓ CONTRACTE 
SUBMINISTRAMENT D’ENERGIA ELÈCTRICA DELS EDIFICIS, INSTAL·LACIONS I 
ENLLUMENAT PÚBLIC.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  8 de novembre de 2011, que 
deia: 
 
“Vist l'estat procedimental es que es troba l'expedient de contractació tramitat per 
adjudicar el contracte de subministrament d’energia elèctrica dels edificis, instal·lacions i 
enllumenat públic municipal mitjançant procediment obert i tramitació ordinària. 
Resultant que, durant el termini hàbil obert a tal fi, es varen presentar les següents 
proposicions: 
- UNIÓN FENOSA S.L 
Celebrada la licitació el dia 31 de novembre de 2011, i vistes les  ofertes presentades,  
d'acord al Plec de Condicions econòmic - administratives. 
Vista la proposta de la Mesa de Contractació de dia 8 de novembre de 2011 i d’acord 
amb l’informe tècnic de l’arquitecte tècnic, Sr. Joan Fiol Company, i d’acord amb l’article 
135 de la LCSP, pel present PROPOSO  a l’Ajuntament Ple l’aprovació del present 
ACORD:  
Primer.- Declarar vàlid l'acte de licitació i declarar desert  el contracte de subministrament 
d’energia elèctrica dels edificis, instal·lacions i enllumenat públic municipal a l’empresa 
d'acord amb la clàusula 23 del Plec de Condicions econòmic – administratives. 
Segon.- Que aquest acord sigui notificat al licitador en el termini màxim de deu dies hàbils 
i es publiqui al perfil del contractant i al BOIB. 



 

 

Tercer.- Contra la present Resolució es pot interposar recurs especial en matèria de 
contractació, d’acord amb l’article 310 de la LCSP, previ al recurs contenciós – 
administratiu, en el termini de 15 dies hàbils contats a partir del dia següent que es remeti 
la notificació de la present resolució, d’acord amb l’article 135.4 de la LCSP. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el Dictamen de la Comissió Informativa, per 
unanimitat Acorden aprovar la Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut 
a la mateixa. 
 
 
7.- EXAMEN I APROVACIÓ EXPROPIACIÓ NÚM. 1 DE LA UAC -2.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 31 d’octubre de 2011, que deia: 
 
“Vist l’acord de necessitat d’ocupació en el qual s’aprova definitivament la relació de 
bens i drets afectats per l’expedient d’expropiació per raó d’urbanisme. 
 
Donada la necessitat de tramitació individualitzada del present expedient de fixació del 
justipreu amb el Sr. Juan Torrens Florit sobre les següents finques: 

- Finca 5424 de Llubí, Tomo 1988, Llibre 103, Full 87 del Registre de la Propietat 
número 1 d’Inca. 

- Finca 5421 de Llubí, Tom 1988, Llibre 103, Full 81 del Registre de la Propietat 
número 1 d’Inca. 

- Finca 5419 de Llubí, Tom 1988, Llibre 103, Full 77 del Registre de la Propietat 
número 1 d’Inca. 

 
Vist que no el propietari no ha formulat full d’apreu. 
 
Vists els informes tècnics en el que valoren les finques amb els següents preus: 
 

- Arquitecte tècnic: 56,34 euros / m2. 
- Arquitecte : 45,05 euros / m2. 

 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO l’adopció del 
present ACORD:  
 
1.- Formular full d’apreu municipal, a la vista del preu formulat pels Serveis tècnics 
municipals, fixant el preu de 50 euros per metre quadrat. 
 
2.- Notificar als interessats per que acceptin en el termini de deu dies o la rebutgin; en 
aquest cas, que es passi l’expedient de justipreu al Jurat Provincial d’Expropiació. En 
cas de que s’accepti, que es procedi a l’Acta d’ocupació i pagament. 
 
3.- Designar al Sr. Bartomeu Cerdà Gamundí, com Arquitecte,  per que, d’acord amb 
l’article 85 de la Llei d’Expropiació Forçosa, formi part del Jurat Provincial 
d’Expropiació. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
El Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN,  va manifestar que el seu grup 
voraria a favor de totes les propostes d’expropiació ja que són unes unitats d’actuació 
que estan en marxa des de fa molts d’anys, que s’han fet despeses econòmiques 
importants així com projectes.  A més, el seu grup municipal està d’acord amb el 
creixement per aquest costat del poble però no amb la densitat  
 



 

 

Els reunits, prèvia deliberació, vist el Dictamen de la Comissió Informativa, per 
unanimitat Acorden aprovar la Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut 
a la mateixa. 
 
 
8.- EXAMEN I APROVACIÓ EXPROPIACIÓ NÚM. 2 DE LA UAC -2.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 31 d’octubre de 2011, que deia: 
 
“Vist l’acord de necessitat d’ocupació en el qual s’aprova definitivament la relació de 
bens i drets afectats per l’expedient d’expropiació per raó d’urbanisme. 
 
Donada la necessitat de tramitació individualitzada del present expedient de fixació del 
justipreu amb la Sra. Antònia Mateu Alomar sobre la següent finca: 

- Finca 2139 de Llubí, Tomo 3305, Llibre 136, Full 87 del Registre de la Propietat 
número 1 d’Inca. 

 
Vist que no el propietari no ha formulat full d’apreu. 
 
Vists els informes tècnics en el que valoren les finques amb els següents preus: 
 

- Arquitecte tècnic: 56,34 euros / m2. 
- Arquitecte : 45,05 euros / m2. 

 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO l’adopció del 
present ACORD:  
 
1.- Formular full d’apreu municipal, a la vista del preu formulat pels Serveis tècnics 
municipals, fixant el preu de 50 euros metre quadrat. 
 
2.- Notificar als interessats per que acceptin en el termini de deu dies o la rebutgin; en 
aquest cas, que es passi l’expedient de justipreu al Jurat Provincial d’Expropiació. En 
cas de que s’accepti, que es procedi a l’Acta d’ocupació i pagament. 
 
3.- Designar al Sr. Bartomeu Cerdà Gamundí, com Arquitecte,  per que, d’acord amb 
l’article 85 de la Llei d’Expropiació Forçosa, formi part del Jurat Provincial 
d’Expropiació. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
El Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN,  va manifestar que el seu grup 
voraria a favor de totes les propostes d’expropiació ja que són unes unitats d’actuació 
que estan en marxa des de fa molts d’anys, que s’han fet despeses econòmiques 
importants així com projectes.  A més, el seu grup municipal està d’acord amb el 
creixement per aquest costat del poble però no amb la densitat  
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el Dictamen de la comissió Informativa, per 
unanimitat Acorden aprovar la Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut 
a la mateixa. 
 
 
9.- EXAMEN I APROVACIÓ EXPROPIACIÓ NÚM. 3 DE LA UAC -2.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 3 d’octubre de 2011, que deia: 
 
“Vist l’acord de necessitat d’ocupació en el qual s’aprova definitivament la relació de 
bens i drets afectats per l’expedient d’expropiació per raó d’urbanisme. 
 
Donada la necessitat de tramitació individualitzada del present expedient de fixació del 
justipreu amb la Sra. Antònia Perelló Oliver sobre la següent finca: 



 

 

- Finca 3043 de Llubí, Tomo 1266, Llibre 68, Full 24 del Registre de la Propietat 
número 1 d’Inca. 

 
Vist que no el propietari no ha formulat full d’apreu. 
 
Vists els informes tècnics en el que valoren les finques amb els següents preus: 

- Arquitecte tècnic: 56,34 euros / m2. 
- Arquitecte : 45,05 euros / m2. 

 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO l’adopció del 
present ACORD:  
 
1.- Formular full d’apreu municipal, a la vista del preu formulat pels Serveis tècnics 
municipals, fixant el preu de 50 euros metre quadrat. 
 
2.- Notificar als interessats per que acceptin en el termini de deu dies o la rebutgin; en 
aquest cas, que es passi l’expedient de justipreu al Jurat Provincial d’Expropiació. En 
cas de que s’accepti, que es procedi a l’Acta d’ocupació i pagament. 
 
3.- Designar al Sr. Bartomeu Cerdà Gamundí, com Arquitecte,  per que, d’acord amb 
l’article 85 de la Llei d’Expropiació Forçosa, formi part del Jurat Provincial 
d’Expropiació. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
El Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN,  va manifestar que el seu grup 
voraria a favor de totes les propostes d’expropiació ja que són unes unitats d’actuació 
que estan en marxa des de fa molts d’anys, que s’han fet despeses econòmiques 
importants així com projectes.  A més, el seu grup municipal està d’acord amb el 
creixement per aquest costat del poble però no amb la densitat  
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el Dictamen de la comissió Informativa, per 
unanimitat Acorden aprovar la Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut 
a la mateixa. 
 
 
10.- EXAMEN I APROVACIÓ ORDENANÇA FISCAL TAXA PER O CUPACIÓ DE LES 
VIES PÚBLIQUES.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data 9 de novembre de 2011, que deia: 
 
“Aquest Ajuntament es veu en l’obligació d’adaptar les ordenances, normes i 
reglaments per a un òptim funcionament i rentabilitat per a les arques municipals, i 
efectuar canvis,  modificacions i derogacions de les ordenances que al dia d’avui són  
susceptibles de millorar. 
 
Les ordenances fiscals reguladores de les taxes per “Ocupació terrenys d’ús públic 
per taules i cadires amb finalitat lucrativa”,  aprovada per acord de l’Ajuntament Ple 
en sessió de data 29 de juny de 2000, i  “Ocupació via pública per parades, 
barraques, casetes de venda, espectacles o atraccio ns situats en terrenys d’ús 
públic i indústries del carrer i ambulants i rodatg e cinematogràfic” , aprovada per 
acord de l’Ajuntament Ple en sessió de data 20 de desembre de 2006,  i als efectes 
d’una aplicació més racional de les mateixes, seria convenient i adequat  fusionar-les,  
essent  en aquest cas, necessari  aprovar una única ordenança fiscal reguladora de la 
taxa per “Ocupació de les vies públiques” , a més de derogar les dues ordenances 
anteriorment mencionades. 
 



 

 

Per l’abans exposat, aquesta Batllia proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent 
acord: 
 
Primer.-  Aprovar l’Ordenança fiscal reguladora de la taxa per “Ocupaci ó de les 
vies públiques”,  quedant el text de la mateixa tal i com apareix redactat. 
  
Segon.- Derogar les ordenances per “Ocupació terrenys d’ús públic per taules i 
cadires amb finalitat lucrativa” i  “Ocupació via pública per parades, barraques, 
casetes de venda, espectacles o atraccions situats en terrenys d’ús públic i 
indústries del carrer i ambulants i rodatge cinemat ogràfic”,  tal i com  consta a la 
“Disposició final” de dites ordenances. 
 
Tercer.- Exposar al públic  durant el termini  de trenta dies hàbils, mitjançant edicte en 
el tauler d’anuncis i en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. En cas que no es 
presentin reclamacions, l’acord fins a les hores provisionals s’entendrà elevat 
automàticament a definitiu, en virtut de la presumpció establerta a l’article 49 de la Llei 
7/85 de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local.  
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Per part del Sr. Batlle es va informar als reunits, que amb comparació amb altres pobles, 
Llubí és molt més econòmica l’ocupació de les vies públiques amb taules i cadires, i a 
part, recorda que a la Fira de la Mel, no es paga per exposar el producte,  mentre que a 
altres indrets, com Inca i especialment el dijous Bo, es  paga 20 euros per dia. 
 
El Sr. Miquel Perelló, del grup municipal PSOE, manifestà que ell no faria pagar a ningú 
per exposar a la Fira de la Mel. 
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN, es va manifestar que 
abans d’aprovar una Ordenança fiscal reguladora d’ocupació de la via pública, s’hauria 
d’aprovar una Ordenança o Reglament reguladora de les condicions per ocupar espais a 
les vies públiques, ja que ara mateix no se sap si es paga molt o poc,  tot depèn dels 
metres que demana cada bar. 
 
El representant del grup municipal CxI, Sr. Juan Ramis Ramis  manifestà que estava 
totalment d’acord amb el manifestat pel Sr. Gabriel Vicens. 
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el Dictamen de la Comissió Informativa, per majoria 
(5 vots a favor: PP; 5 abstencions: 4 PSM-EN, 1 CxI; i 1 vot en contra: PSOE) Acorden 
aprovar la Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
11.- EXAMEN I APROVACIÓ RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL  DE CRÈDIT.- 
Es va donar lectura a la Proposta del regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme de 
data 2 de novembre de 2011, que deia: 
 
“Per Decret de Batlia, de dia 2 de novembre de 2011, s’inicia l’expedient per a 
l’aprovació de la modificació de crèdit mitjançant suplement de crèdit. 
 
Per poder finançar les factures de l’expedient del reconeixement extrajudicial de crèdit, 
que es detallen a continuació, per fer front a les despeses de l’exercici anterior, cal 
tramitar l’expedient de suplement de crèdit que s’ha de finançar mitjançant romanent 
de tresoreria del pressupost vigent de la corporació, amb subjecció a les disposicions 
vigents.  
 
Despeses que cal finançar, i finançament que es proposa:  



 

 

 
a) Partides del Pressupost de despeses a que afecten l’expedient: 
 
Partida 165/21300.- CONSERVACIÓ ENLLUMENAT PÚBLIC.-  es proposa ampliar 
en la quantitat de 1.184,94 €, per fer front a les factures de l’exercici anterior, per 
material conservació enllumenat públic. 
 
Partida 130/22104.- VESTUARI POLICIA LOCAL.-  es proposa ampliar en la quantitat 
de 223,06 €, per fer front a la factura de l’exercici anterior, per vestuari Policia Local. 
 
Partida 334/22609.- ALTRES ACTES CULTURALS.-  es proposa ampliar en la 
quantitat de 126,49 €, per fer front a la factura de l’exercici anterior, per sopar de 
solidaritat Haití. 
 
Partida 324/22610.- DÈRIES ESTIU.-  es proposa ampliar en la quantitat de 580,26 €, 
per fer front a la factura de l’exercici anterior, per sopar de fi des curs. 
 
Partida 337/22699.- PROMOCIÓ JOVENTUT.-  es proposa ampliar en la quantitat de 
271,44 €, per fer front a la factura de l’exercici anterior, per camisetes grup de 
batucada. 
 
D’acord amb això, Proposo al Ple l’adopció del  següent acord: 
 
1. Aprovar l’expedient de suplement de crèdit número 10/2011, per  finançar  

mitjançant  romanent de tresoreria les factures de l’expedient de reconeixement 
extrajudicial de crèdit de l’exercici anterior. 

 
2. Aprovar la següent proposta de modificació de crèdit número 10/2011 en el 

Pressupost Municipal de 2011 per suplement de amb càrrec al Romanent de 
Tresoreria disponible, quedant fixades les partides i conceptes pressupostaris 
afectats, de la següent forma: 

 
PARTIDES EN AUGMENT: 

 

DESPESES 

 

GRUP      

PROGRA-  DENOMINACIO Consignació Augment supl. Consignació 
MES Subcon.  anterior crèdit final 
165 21300 Conservació enllumenat públic 2.500,00 € 1.184,94 € 3.684,94 € 
130 22104 Vestuari Policia Local 1.500,00 € 223,06 € 1.723,06 € 
334 22609 Altres actes culturals 5.000,00 € 126,49 € 5.126,49 € 
324 22610 Dèries Estiu 6,00 € 580,26 € 586,26 € 
337 22699 Promoció Joventut 3.000,00 € 271,44 € 3.271,44 € 

   12.006,00 € 2.386,19 € 14.392,19 
 
INGRESSOS 
 
          

PARTIDA DENOMINACIO Consignació 
Augment 

supl. Consignació 
    anterior crèdit final 

870.01 Romanent de tresoreria 
338.950,96 

€ 2.386,19 € 
341.337,15 

€ 

      
338.950,96 

€ 2.386,19 € 
341.337,15 

€ 
     



 

 

L’import total ampliat de dit expedient ascendeix a 2.386,19 €, essent la procedència dels 
fons per finançar el mateix, amb càrrec al romanent de tresoreria disponible. 
 
Quedant d’aquesta forma anivellat el Pressupost. 
 
3. Exposar al públic aquest expedient, durant el termini reglamentari de quinze dies 

hàbils, mitjançant edicte en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament i en el Butlletí Oficial 
de les Illes Balears. En cas que no es presentin reclamacions, l’acord serà ferm. En 
cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes, comptat des de la finalització del 
període d’exposició pública, per resoldre-les. “  

 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el Dictamen de la Comissió Informativa, per 
unanimitat Acorden aprovar la Proposta abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
12.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PS OE SOBRE FI 
TERRORISME ETA.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSOE, de data 28 d’octubre de 2011,  
que deia: 
 
“Antecedents 
El passat dia 20 d’Octubre de 2011 la banda terrorista ETA anunciava públicament a 
través dels mitjans de comunicació el “cessament immediat de la lluita armada” posant fi 
d’aquesta manera a 43 any de por, violència i assassinats, en general i particularment al 
País Basc, sense oblidar  les dues darreres víctimes que ens van tocar de ben prop al 
municipi de Calvià Mallorca. 
 Per aquest motiu consideram que es fa necessari un reconeixement a la feina feta desde 
la via del diàleg a tots els governs democràtics que han contribuït al fi de la barbarie 
terrorista i que ha culminat en aquesta legislatura del govern socialista encapçalat  per 
José Luis Rodriguez Zapatero. 
 
Així proposam la següent  Resolució: 
 
L’Ajuntament de Llubí en Ple acorda el reconeixement públic a la feina feta pels diferents 
governs democràtics, forces de seguretat de l’Estat i justícia que han servit per acabar 
amb la lluita armada d’ETA a més de fer constar aquest reconeixement com a un petit 
homenatge a les 829 víctimes mortals, i tantes altres morals, de la banda terrorista.” 
 
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN, es va proposar la 
següent esmena a la moció, acceptada pel regidor del grup municipal del PSOE, Sr. 
Miquel Perelló Gelabert, concretament  a la part resolutòria, que quedaria de la 
següent manera: 
 
“L’Ajuntament de Llubí en Ple acorda el reconeixement públic a la feina feta pels diferents 
governs democràtics, forces i cossos de seguretat de l’Estat,  justícia i la societat civil que 
han servit per al cessament de la lluita armada d’ETA a més de fer constar aquest 
reconeixement com a un  homenatge a les víctimes mortals, i tantes altres morals, del 
terrorisme.” 
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el Dictamen de la Comissió Informativa, per 
unanimitat Acorden aprovar la moció abans descrita. 
 
 
13.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PS OE SOBRE 
COMISSIÓ DE FESTES.- 



 

 

Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSOE, de data 28 d’octubre de 2011,  
que deia: 
 
“Antecedents. 
Tenint en compte la baixa participació ciutadana en l’organització dels diferents actes 
culturals, lúdico-festius... a que ens hem acostumat  els darrers anys i considerant l’actual 
conjuntura econòmica creiem essencial que els ciutadans s’impliquin en major grau en 
l’estructuració de les festes, fires, actes culturals,... del poble per tal d’intentar reduir els 
costs de realització. 
Així proposem la següent Resolució: 
L’Ajuntament de Llubí en Ple acorda la creació d’una comissió de festes integrada per 
qualsevol persona que de forma desinteressada i sense ànim de lucre vulgui formar-ne 
part, així com els representants de les entitats del poble  (clubs esportius, associacions 
juvenils, tercera edat, ...) 
La feina d’aquesta comissió serà la d’ajudar a la regidoria  corresponent en l’organització 
dels diferents actes així com impulsar la participació del poble.” 
 
El Sr. Batlle manifestà que està d’acord amb la moció, ja que estava dins el programa 
del Partit Popular,  i  les propostes de la comissió de festes no tendran caràcter 
vinculant. 
 
El Sr. Gabriel Vicens manifestà que estava d’acord  i que era un els punts del 
programa del PSM-EN. 
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el Dictamen de la Comissió Informativa, per 
unanimitat,  Acorden aprovar la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
14.- EXAMEN I APROVACIÓ  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL C XI SOBRE LLENGUA 
CATALANA.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal CxI, de data 11 d’octubre de 2011,  que 
deia: 
 
“Vist que l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears declara: a) A l’article 4.1 que “La 
llengua catalana pròpia de les Illes Balears, tindrà, juntament amb la castellana, el 
caràcter d’idioma oficial;  b) a l’article 4.2, estableix que “Tots tenen el dret de conèixer-la i 
d’usar-la, i ningú no podrà ser discriminat per causa de l’idioma,  c) a l’article 4.3 ordena 
ben clar que “Les institucions de les Illes Balears garantiran l’ús normal i oficial dels dos 
idiomes, prendran les mesures necessàries per assegurar-ne el coneixement i crearan 
les condicions que permetin arribar a la igualtat plena de les dues llengües quan als drets 
dels ciutadans de les Illes Balears. 
 
Vist que el Govern de les Illes Balears sorgit de les passades eleccions de maig de 2011 
ha anunciat i/o iniciat la tramitació de tota una sèrie de mesures que suposen un atac a la 
llengua pròpia de les Illes Balears i al procés de normalització lingüística  que les 
diferents institucions públiques del nostre país han impulsat per assolir l’objectiu de la 
igualtat de coneixement i ús dels dos idiomes oficials. 
 
Vist que aquestes mesures suposen trencar el consens bàsic que en relació al tema de 
l’idioma existia entre totes les forces polítiques i socials i que es trobava perfectament 
representat per la Llei de Normalització Lingüística  de 1986.  Un consens i unes normes 
que han estat validades pels tribunals de justícia i que en la seva gran majoria foren 
aprovades pel mateix partit que ara les vol derogar i canviar iniciant un camí de conflictes 
per raons lingüístiques que no és precisament el que més convé en moments de 
dificultats com els actuals fruit de la crisi econòmica. 
 



 

 

ACORDS 
Primer.-  L’Ajuntament de Llubí manifesta el seu suport i el seu compromís actiu amb el 
procés de normalització del a nostra llengua pròpia. 
 
Segon.- L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a mantenir el consens 
lingüístic reflectit a la Llei de  Normalització Lingüística de 1986 i, per tant, l’insta a 
abstenir-se d’impulsar modificacions unilaterals d’aquesta norma de capçalera. 
 
Tercer.- L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a mantenir l’objectiu 
lingüístic a l’ensenyament consistent en que els alumnes acabin la seva escolarització 
dominant les dues llengües oficials i, per tant, l’insta a mantenir el mínim del 50% 
d’ensenyament en català i donar més autonomia als centres a fi de definir el model 
lingüístic  en funció de les característiques sociolingüístiques particulars del seu alumnat. 
 
Quart.- L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a garantir que els 
ciutadans que s’adrecin  a l’administració pública podran ser atesos, indistintament en les 
dues llengües oficials i, per tant, l’insta a mantenir que el coneixement de llengua 
catalana sigui un requisit i no un mèrit per accedir a la funció pública. 
 
Cinquè.- L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a garantir una oferta 
televisiva plural i en els dos idiomes oficials, i per tant, l’insta a mantenir  el model 
lingüístic d’IB3  en llengua catalana que només compensa molt tímidament l’hegemonia 
del castellà  dins el panorama comunicatiu.”  
 
Per part del Sr. Batlle, es va manifestar que el seu grup s’abstindria en coherència a  
moció presentada  pel grup municipal PSM-EN al plenari de dia 19 de setembre de 2011. 
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el Dictamen de la Comissió Informativa, per majoria 
(6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI; i 5 abstencions: PP) Acorden aprovar la 
moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
15.- EXAMEN I APROVACIÓ  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL C XI SOBRE 
FINANÇAMENT AJUNTAMENT.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal CxI, de data 7 de novembre de 2011,  
que deia: 
 
“L’article 142 del a Constitució estableix que les Hisendes Locals hauran de disposar dels 
mitjans suficients  per a desenvolupar les funcions que la llei atribueix a les corporacions 
respectives i es finançaran fonamentalment de tributs propis i de participació en els de 
l’Estat i de les Comunitats autònomes. 
 
Al llarg dels anys de democràcia, al mateix temps que no es donava un compliment 
íntegre al que estableix la constitució, s’ha anat consolidant un doble procés 
absolutament pervers pels ajuntaments.  D’una banda, es consolidava un finançament 
excessivament basat en l’anomenada bombolla immobiliària i l’urbanisme.  D’una altra 
banda, els ajuntaments com a administració més pròxima al ciutadà han anat assumint 
tota una sèrie de serveis i prestacions que s’han identificat com a impròpies ja que 
competencialment pertanyen a consells insulars, comunitats autònomes o administració 
central.  Unes competències impròpies que tots els estudis i càlculs coincideixen en 
concloure que a dia d’avui suposen aproximadament entre un 30% i un 53% dels 
pressuposts dels ajuntaments. La Federació Espanyola de Municipis i Províncies ha 
calculat que aquesta assumpció pels ajuntaments de competències impròpies ha 
significat per a la restes de les administracions un estalvi de 7.000 milions d’euros que 
avui en dia constitueixen  un deute històric del a resta amb els ajuntaments. 



 

 

 
Els ajuntaments i la resta d’entitats locals l’any 2007 mantenien una participació en la 
despesa pública total d’aproximadament un 15%, suposant poc més del 50% la de l’estat 
i un 35%  la de les comunitats autònomes.  Els ajuntaments no han estat grans 
generadors de deute públic, un dels greus problemes que les nostres economies han 
d’afrontar.  El deute públic a Espanya està distribuït de la següent manera: 6% dels 
ajuntaments, 17,50% de les comunitats autònomes i 76,5% de l’estat. 
   
En el cas de les Illes Balears els ajuntaments també es veuen negativament afectats per 
l’injust finançament dels nostre país.  L’esforç fiscal que treballadors i empreses de les 
Balears està sotmès a un drenatge estatal tan gran que més de 3.000 milions d’euros 
anuals se’n van per no tornar, cosa que suposa que  feim  una contribució anual de més 
del 12% del nostre Producte Interior Brut quan Alemanya una contribució superior al 4% 
del PIB es considera inconstitucional. 
 
la darrera trava que patim és l’ajornament dels Fons de Cooperació Local, que es solia 
ingressar íntegrament abans del juliol de l’any corrent, la qual cosa suposa que molts dels 
proveïdors dels ajuntaments no poden cobrar la seva feina i es veuen abocats a greus 
problemes financers.  Pensam que això és summament perjudicial per al nostre teixit 
empresarial i que va totalment en contra dels interessos de la nostra economia.  A més, 
això suposa un gran desgastament per als batles i regidors, que han de dedicar moltes  
hores de la seva gestió a tractar deutes amb proveïdors i no a treballar pel seu municipi. 
 
Mentre arriba una reforma total i radical del model de finançament de les entitats locals, 
entenem  
que s’han d’adoptar una sèrie de mesures urgents i que no es pot abandonar la lluita per 
treure a les Balears de la cua en despesa pública per càpita a tots els àmbits.  I ho  
entenem perquè els ingressos municipals han caigut en picat i les altres administracions 
estan deixant sense cap tipus de liquiditat als ajuntaments. 
 
ACORDS 
Primer. L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a dur a terme la 
reivindicació i negociació d’una millora substancial del finançament de les nostres 
institucions d’autogovern, inclosos els ajuntaments, que acabi amb la descompensada i 
injusta balança fiscal que patim,, més d’un 12% anual dels nostre Producte Interior Brut. 
 
Segon. L’Ajuntament de Llubí, insta el Govern de les Illes Balears i el Consell Insular de 
Mallorca a complir amb les seves obligacions financeres i pagar tots els deute pendents 
que té amb aquesta Corporació a fi i efecte no només de complir un deure jurídic sinó 
també a efecte d’introduir liquiditat en el sistema econòmic. 
 
Tercer. L’Ajuntament de Llubí, insta el Consell Insular de Mallorca, el Govern de les Illes 
Balears i el  Govern de l’Estat a assumir i sufragar les  seves competències i evitar així 
que els ajuntaments hagin de finançar les anomenades competències impròpies, és a dir, 
despeses municipals per matèries que d’acord amb la llei pertanyen a consells, 
comunitats autònomes o govern central. 
 
Quart.  L’Ajuntament de Llubí, insta el Govern de les Illes Balears a garantir i fer efectiu el 
pagament dels recursos compromesos a través de l’anomenat fons de cooperació 
municipal. 
 
Cinquè. L’Ajuntament de Llubí insta el Parlament de les Illes Balears, el Govern de les 
Illes Balears i el Consell Insular de Mallorca a no aprovar normatives que suposen noves 
despeses pels ajuntaments sense que s’habiliti el finançament corresponent, així mateix 



 

 

s’insta a que es revisin les normatives aprovades els darrers anys que hagin provocat 
aquest desajust. 
 
Sisè. L’Ajuntament de Llubí, insta el Consell Insular de Mallorca i el Govern de les Illes 
Balears a que les línies d’ajudes, subvencions o qualsevol altre mecanisme de 
col·laboració no tenguin com a requisit la participació econòmica dels ajuntaments i vagin 
adreçades especialment a fer front a les despeses corrents. 
 
Setè. L’Ajuntament de Llubí, insta el Govern de l’estat a, en un primer moment, congelar 
la devolució de les transferències que reclama l’estat a les corporacions locals per la 
minva de la recaptació prevista i les bestretes abonades i, en un segon moment, estudiar 
fórmules de compensació o condonació.” 
 
Per part del Sr. Batlle, es va manifestar que el Consell de Mallorca ha fet un pagament a 
l’Ajuntament de Llubí de 115.000 euros a compte dels deutes endarrerides.  
 
 
Els reunits, prèvia deliberació, vist el Dictamen de la Comissió Informativa, per 
unanimitat, Acorden aprovar la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
16.- PROPOSTES D’URGÈNCIA .- 
Per part del grup municipal PP, es va presentar la moció següent: 
 
1.-  EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ CONTRA LA VIOLÈNCIA D E GÈNERE.- 
 “D’acord amb la instancia de dia 16 de novembre de 2011 i número de registre 
d’entrada 1826 de la Directora de l’Institutt Balear de la Dona, Sra. Manuela Meseguer 
Barrios, proposo a l’Ajuntament Ple l’adopció del present ACORD:  
 
La violència de gènere té els seus orígens en unes raons de caràcter cultural i social 
que són conseqüència del paper específic que la dona ha tingut al llarg de la història 
de la humanitat. La violència de gènere, avui ja no és un problema d’àmbit privat, sinó 
que afecta a la societat en general, és una expressió de la relació de desigualtat i 
poder de l’home sobre la dona i que descansa sobre la suposada superioritat i la 
dominació real d’aquest sexe sobre l’altre. Per això el silenci no ha de ser la resposta a 
aquest fet. Ni per la víctima ni per aquells que convivim amb qui la pateix, i com que no 
podem esser còmplices d’aquests fets: 
 
El Ple de l’Ajuntament de Llubí, acorda, reafirmar-se en el compromís de treballar per 
una justa reparació, per prevenir les formes de discriminació i violència contra les 
dones, penalitzar-les i assistir i protegir a les dones que la sofreixen, a estimular la 
participació i atendre les necessitat pròpies de les dones. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Sotmesa  a votació la urgència de la moció,  va ser rebutjada per majoria dels 
assistents (5 vots a favor: PP, i 6 vots en contra: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI)  
 
 
17.-  PRECS I PREGUNTES.-  
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es varen 
formular els següent precs: 
-Molts de veïns de Llubí, demanen a l’Ajuntament un esforç per senyalitzar 
correctament i a distància els voltants de les diferents  carrers.  



 

 

  
- La redacció i aprovació d’un Reglament que reguli l’ocupació de les vies públiques. 
 
-Més presència policial als voltants de la Plaça de La Carretera,  per evitar que els 
cotxes aparquin a les cantonades, això sense significar que s’hagin de posar multes.. 
 
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es va 
formular el següent prec: 
-En cas de que no s’hagi tornat l’aval a l’empresa constructora de la pista de pàdel,   
que subsani les deficiències  que hi ha.     El Sr. Batlle  contestà que ja s’ha tornat 
l’aval i que el tècnic municipal diu que la pista està en bon estat. 
 
-Que es faci un escrit a Carreteres demanan un pas de vianants  a la rotonda de la 
carretera de Costitx. 
 
Per part del regidor Sr. Juan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular el següent prec: 
-Que es demani a l’Ajuntament d’Inca, que es faci net les voreres del camí de S’Ermita 
fins a l’estació, ja que hi ha moltes pedres de les parets de les finques. 
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es varen 
formular les següents preguntes:  
¿Com està el tema de les obres de la variant de Llubí?     Li contestà el Sr. Batlle dient 
que setmanalment crida al Director General de Carreteres del Consell de Mallorca, i 
que  ja s’han pagat les certificacions d’obra fins el mes de maig per desbloquetjar  la 
situació, també  informà que la setmana vinent ens presentarien el projecte modificat. 
 
¿Hi ha memòria de l’escoleta d’estiu 2011 feta?    Li contestà el Sr. Batlle dient que 
demanaria   si estava feta, encara que creu que no. 
 
  
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es va 
formular les següents preguntes: 
¿Les taxes de l’escoleta que es varen aprovar el mes d’octubre, varen pujar un 40 %?  
El Sr. Batlle li contestà que no i el va remetre a l’informe redactat pel Secretari-
Interventor i que consta a l’expedient, a part, no es pot considerar pujada la creació 
d’una taxa. 
 
-¿Com està el tema dels joves?   El Sr. Tomàs Ramis contestà que s’esta elaborant un 
pla, recollint informació per fer una circular, i que ha desaparegut el Consell de 
Joventut de les Illes Balears, que era un font d’ajuda. 
 
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 
 


